
Rada Gminy Chełmno
ROO.0002.9.2011.AW

Protokół
z obrad

IX Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 29 września 2011 roku w godz. od 10.00 do 12.00 w Urzędzie Miasta w Chełmnie,
sala nr 204, odbyły się obrady IX Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:
1. Henryk Krzywdziński- Przewodniczący Rady
2. Zbigniew Kłos- Z-ca Przewodniczącego Rady
3. Elżbieta Zawal- Radna
4. Lech Orzech- Radny
5. Krystyna Janowska- Radna
6. Jan Kaczmarczyk- Radny
7. Krzysztof Madej- Radny
8. Piotr Mikrut- Radny
9. Grzegorz Sobieralski- Radny
10.Zygmunt Urtnowski- Radny
11. Kazimierz Pasiński- Radny
12. Mieczysław Urbański- Radny
13. Bogusław Kiełbasiewicz- Radny

Zaproszeni goście:
1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Edward Rączka- Radca Prawny;
5. Krzysztof Zawadziński- Kierownik RBG;
6. Joanna Masiota- przedstawiciel firmy GreenKey;
7. Stanisław Góra- sołtys wsi Osnowo;
8. Bogumiła Drozd – protokolant.

Ad. 1.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG oraz przybyłych gości.
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum.
Przewodniczący zaproponował wycofanie pkt. 14 z porządku obrad w związku z wycofaniem 
przez p. Ilonę Sądel- Gredecką rezygnacji z funkcji radnej(Zał. Nr 2).
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek posiedzenia ze zmianą (zał. Nr 3).
P.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  zmieniony  porządek  posiedzenia.  Wynik 
głosowania: 13 „za” na 13 obecnych podczas głosowania.
Ad. 2.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz
sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 4)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Drozd. Do sprawozdania nie zgłoszono
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uwag.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania.
P.  Wójt  poinformował,  że  na  poprzedniej  sesji  nie  zostały  zgłoszone  interpelacje,  które 
wymagały by pisemnej formy odpowiedzi.

1. P. Zawal zgłosiła, że należy usunąć śmieci, które zostały po sprzątaniu świata przy 
przystanku autobusowym szkolnym.

2. P. Zawal zapytała dlaczego się nic nie dzieje z oświetleniem w Kałdusie, które było 
zaplanowane 2 lata temu w kwocie 10000zł.

3. P. Zawal zgłosiła zakrzaczenia na zakręcie drogi wojewódzkiej w kierunku Starogrodu 
Dolnego po prawej stronie - na wysokości skrzyżowania ze Starogrodem. 

4. P. Zawal zapytał, kiedy będzie wykonane oświetlenie na rondzie w Brzozowie i na 
zjeździe na nową obwodnicę.
P. Wójt odpowiedział, że sytuacja jest trudna, ponieważ oświetlenie na rondach jest 
zadaniem własnym gminy, a gminy niechętnie chcą stawiać lampy, ponieważ to wiąże 
się z kosztami utrzymania. 

5. P. Orzech zgłosił, że śluza między jeziorami jest otwarta, przez co woda z jeziora 
ucieka. Należało by zamknąć śluzę.
P. Wójt zaproponował, żeby p. Orzech przyjechał do urzędu w poniedziałek i że 
razem wykonają telefon do Kujawsko- Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 
we Włocławku oddział w Chełmnie.

6.  P. Kiełbasiewicz zapytał, kto i gdzie ma zgłaszać potrzebę opróżniania pojemników 
do selektywnej zbiórki odpadów, które są rozmieszczone na terenie gminy.
P. Wójt odpowiedział, że zgłaszać w formie telefonicznej mogą poszczególni 
mieszkańcy, sołtys a nawet radni do p. Zawadzińskiego.
P. Urbański zapytał jakie podejmowane są działania jak już takie zgłoszenie jest.
P. Wójt powiedział, że wtedy Zakład Usług Miejskich  wykonuje objazd wszystkich 
pojemników.

Ad. 4.
Przedstawienie  sprawozdania  Wójta  Gminy  Chełmno  i  Komisji  Rady  Gminy  Chełmno  z 
działalności w okresie międzysesyjnym.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej.
W dniach od 25 sierpnia do 13 września odbyły się zebrania wiejskie uchwalające budżety na 
przyszły rok. Poinformował, że sołectwa przeznaczyły mniej pieniędzy na budowę punktów 
świetlnych oraz, że frekwencja nie była zbyt wysoka przeciętnie około 10 osób na zebraniu 
wiejskim.   
Od  1  września  zatrudniono  nowego  kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej, 
którym została Alicja Polak. 
Od  1  września  zaczęły  także  funkcjonować  3  oddziały  przedszkolne  na  terenie  Gminy 
Chełmno.
P.  Wójt  powiedział  także  że  dnia  8  września  był  na  otwarciu  wyremontowanej  drogi 
powiatowej  Chełmno-  Sztynwag,  następnie  dnia  12 września był  na rozprawie  sądowej  z 
powództwa p. Śliwińskiego. Sprawa dotyczyła odszkodowania za brak lokalu socjalnego.
15  września  był  na  spotkaniu  w  Urzędzie  Marszałkowskim  na  spotkaniu  dotyczącym 
tworzenia Funduszu Wsparcia dla gmin. Miałyby on funkcjonować w znacznie zmienionej 
formule.   Poinformował,  że  w  sierpniu  uległ  katastrofie  most  w  Różnowie  na  kanale, 
konieczna będzie odbudowa, a właściwie to budowa nowego. 
P. Wójt poprosił o pytania. Nie zgłoszono.
P. Przewodniczący poprosił o sprawozdanie z Komisji Rady Gminy Chełmno.
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P. Janowska – Przewodnicząca Komisji  Spraw Socjalnych  i  Samorządowych  przedstawiła 
sprawozdanie z posiedzeń komisji;
P. Madej – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony
Środowiska przedstawił sprawozdanie z posiedzeń tych komisji.
P. Kłos – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów, przedstawił
sprawozdanie z posiedzeń komisji;
P.  Orzech – Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  sprawozdanie  z posiedzenia 
komisji.

Ad. 5.
Informacja Wójta Gminy Chełmno o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2011 
roku.

1) Przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczącej 
informacji Wójta Gminy Chełmno z wykonania budżetu gminy za I półrocze 
2011 roku.
P. Przewodniczący przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą 
informacji  Wójta  Gminy  Chełmno  z  wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze 
2011r. (Zał. Nr 5)

2) Rozpatrzenie Informacji Wójta Gminy Chełmno o przebiegu wykonania 
budżetu za I półrocze 2011 roku – dyskusja.
P. Przewodniczący poprosił o pytania. Nie zgłoszono pytań.
 

Ad. 6.
Uchwała w sprawie korekty budżetu na 2011 rok (Zał. Nr 6).
P. Przewodniczący poprosił p. Skarbnik o przedstawienie korekty budżetu.
P. Skarbnik przedstawiła zmiany w dochodach i wydatkach.
Poinformowała również, że Komisja Finansowa zaopiniowała zmiany pozytywnie.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę budżetową, a następnie poddał ją pod głosowanie.
Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Chełmno (Zał. Nr 7).
P. Przewodniczący powiedział,  że prognoza jest spójna z uchwałą budżetową, a następnie 
poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 8.
Uchwała w sprawie określenia zasad udzielania  dotacji  celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków, 
znajdujących się na terenie Gminy Chełmno (Zał. Nr 8).
P. Wójt powiedział, że jeśli chcemy pomóc w remoncie kościoła w Starogrodzie to konieczne 
jest podjęcie tej uchwały. Jeśli przekażemy pieniądze na remont bez podjęcia tej uchwały to 
zrobimy to z naruszeniem prawa. 
P.  Sawicka powiedziała,  że w związku z tym,  iż na terenie  Gminy Chełmno znajdują się 
zabytki  wpisane  do  rejestru  zabytków,  a  osoby  posiadające  prawa  własności  czy  prawa 
użytkowania tych zabytków zgłaszają potrzebę wsparcia finansowego na prace remontowe i 
konserwatorskie  konieczne  do  wykonania,  gmina  by  móc  udzielić  takiej  pomocy  winna 
podjąć stosowną uchwałę. 
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.
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Ad. 9.
Uchwała  w  sprawie  trybu  postępowania  o  udzielenie  dotacji  z  budżetu  Gminy  Chełmno 
podmiotom  niezaliczanym  do  sektora  finansów  publicznych  i  niedziałającym  w  celu 
osiągnięcia zysku na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy, sposób ich rozliczania 
oraz sposobu kontroli wykonywania zleconego zadania (Zał. Nr 9).
P.  Skarbnik  powiedziała,  że  Rada  Gminy  podjęła  już  taką  uchwałę  w  2004  roku  ale  w 
związku ze zmianami w ustawie o finansach publicznych straciła ona moc. W związku z tym, 
żeby gmina mogła powierzać swoje zadania innym podmiotom to należy podjąć tą uchwałę. 
Jednym  z  takich  zadań  jest  powierzenie  prowadzenia  punktów  przedszkolnych  Fundacji 
„Edukacyjne drogi Polek i Polaków” .
P.  Urbański  zapytał  czy  w  ciągu  ostatnich  7  lat  gdy  obowiązywała  poprzednia  uchwała 
skorzystaliśmy z możliwości, które dawała.
P. Skarbnik powiedziała, że nie, ale w przyszłości możemy pomyśleć o rozpisaniu konkursu 
na konkretne zadanie.
P. Przewodniczący odczytał i poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 10.
Uchwała  w sprawie  uchwalenia  programu ochrony środowiska  z  planem gospodarowania 
odpadami dla Gminy Chełmno 2008-2011 z perspektywą na lata 2012-2015 (Zał. Nr 10).
P. Masiota z firmy GreenKey, która wykonywała projekt Programu Ochrony Środowiska z 
Planem  Gospodarki  Odpadami  powiedziała,  że  program  jest  powiązany  i  zgodny  z 
Powiatowym i Wojewódzkim Programem Ochrony Środowiska.  
P. Masiota powiedziała, że z ewidencji planu gospodarki odpadami wynika że mieszkańcy 
gminy wytworzyli około 400 ton odpadów w ciągu roku. Do tej pory obowiązywała ustawa, 
która pozwalała mieszkańcom na wybór odbiorcy odpadów komunalnych. Z dniem wejścia w 
życie nowej ustawy to gmina ma obowiązek rozpisać przetarg na wywóz odpadów.
P. Przewodniczący odczytał i poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 11. 
Uchwała w sprawie opinii projektu planu ochrony dla rezerwatu przyrody Łęgi na Ostrowiu 
Panieńskim (Zał. Nr 11). 
P. Zawadziński powiedział, że zgodnie z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004r. o 
ochronie przyrody projekt planu ochrony wymaga zaopiniowania przez właściwe miejscowo 
rady. Obszar, który wchodzi w Naturę 2000 jest dostępny na stronie www.pzo.gdos.gov.pl.
Nie zgłoszono uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 12.
Uchwała w sprawie apelu rady Gminy Chełmno do Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i 
Autostrad (Zał. Nr 12).
P.  Wójt  powiedział,  że  uczestniczył  w  spotkaniu  z  Panem  burmistrzem  i  dyrektorem 
GDDKiA.  Dyrektor  powiedział,  że  dostrzega  problem,  ale  przebudowa  tego  odcinka  na 
krajowej jedynce będzie wykonana najszybciej  w 2014 r. Zasugerował,  żeby rady podjęły 
apele,  dzięki  którym jest  szansa, że Ministerstwo Infrastruktury nie zmniejszy środków w 
budżecie na modernizację drogi krajowej. 
P. Wójt powiedział,  że obawia się że nie uda się przebudować skrzyżowania w przyszłym 
roku.  Poinformował,  że  mieszkańcy  planują  zablokować  drogę  krajowa  numer  jeden  w 
Grubnie na światłach. Ma nadzieje, że dzięki temu Warszawa zauważy problem.
P.  Przewodniczący  powiedział,  że  jest  to  jeden  z  kroków  w  kierunku  przebudowania 
skrzyżowania na jedynce. 
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P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 13.
Uchwała w sprawie przekazania sołectwom Gminy Chełmno mienia do korzystania (Zał. Nr 
13).
P.  Wójt  powiedział,  że  w  dniu  6  lipca  2011r.  Pani  Sołtys  Kałdusa  złożyła  wniosek  o 
przekazanie sołectwu do korzystania działkę nr 38/3. Sołectwo zamierza przeznaczyć działkę 
na cele wypoczynkowo rekreacyjne. Sołectwo chce zadbać o ten teren. 
P. Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: 13 „za”.
P.  Wójt  poinformował,  że  w  dniu  27  września  zostały  rozdane  nagrody  za  działalność 
proekologiczną. Nagrody otrzymały sołectwa Starogród, Wielkie Łunawy i Bieńkówka. 

Ad. 14.
Sprawy bieżące.
P. Wójt poprosił radnych, którzy równocześnie pełnią funkcję sołtysów o składanie wniosku o 
fundusz sołecki, ponieważ termin mija 30 września. Poinformował, że został złożony wniosek 
o przebudowę drogi w miejscowości Klamry, a w przyszłym roku zamierzamy wybudować 
50 kolejnych przydomowych oczyszczalni ścieków.
Powiedział,  że  ścieżka  rowerowa  Nowe  Dobra-  Górne  Wymiary-  Kolno  jest  w  trakcie 
realizacji i wykonawca ma czas na zakończenie robót do października.
P. Wójt powiedział, że wykonał analizę zużycia oleju opałowego w szkołach, z której wynika, 
że mniejsze zużycie jest w szkołach, które są ocieplone. 
P. Madej zapytał o cenę oleju opałowego.
P. Sawicka odpowiedziała, że około 3,80 zł za litr.
P.  Przewodniczący  poprosił  o  przedyskutowanie  sprawy  p.  Ilony  Sądel-  Gredeckiej 
dotyczącej  zmiany  godzin  sesji.  Poprosił  w  imieniu  p.  Sądel-Gredeckiej  i  swoim  o 
przesunięcie  sesji  na  godzinę  12.00 w okresie  jesienno-  zimowym.  W okresie  wiosenno- 
letnim sesje odbywały by się jak do tej pory tzn. o godzinie 10.00. 
Radni wyrazili zgodę.
P. Kaczmarczyk zapytał czy budowa sali wiejskiej w Podwiesku jest nieaktualna?
P. Wójt powiedział, że został złożony wniosek o warunki zabudowy i jeśli otrzymamy środki 
unijne to zaczniemy budować.
P. Wójt powiedział,  że mieszkańcy wsi Starogród i Klamry są zainteresowani budową sal 
wiejskich w ich sołectwach.

Nie zgłoszono więcej spraw.
Na tym obrady IX Sesji zakończono.

Protokolant
............................
Chełmno, dnia 4.10.2011 roku.
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